
 

 

 

Referat menighedsrådsmøde 

Tirsdag den 19. marts 2024 kl. 19.00 i Johannes Døbers Kirke 

 

Til stede Vibeke Lind  Victor Flensburg Anne Grete Storgaard  

Liz Haltrup  Rasmus Sommer Jytte Steen Knudsen 

 Lis Smidt  Birgit Axen  Nicolaj Christiansen 

 Karin Thanning Pernille Vinge Karlsson Hanne Lange  

 Malene Flensborg Jonna Stevnhoved Maj-Britt Hvidkvist 

 Bente Dithmer (medarbejderrepræsentant) Mette Gry Münchow (referent) 

 

Afbud Lone Lystrup  Malene Flensborg Kirsten Johanna Rasmussen 

 Søren Sievers 

 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

Nyt punkt 6a 

Godkendt 

2. Godkendelse af seneste referat (beslutning) 

Forslag fra FU om at afprøve at godkende hvert enkelt punkt løbende under mødet, så 
referatet kan godkendes og underskrives straks efter mødeslut; evt. følge referatskrivning 
på storskærm. Der ses på et længere kabel, så det er praktisk muligt. 

Godkendt 

3. Visionsdagen (drøftelse) 

a. Opsamling og evaluering 

Tak fra formanden til alle for godt engagement. 

Personalet har dd. evalueret på p-møde og udtrykte glæde over at være sammen på 
tværs. Personalet ønsker flere dage som disse – også gerne fælles fester med 
menighedsrådet. 

Enighed i menighedsrådet om, det var en god dag.  

I forhold til programmet, udtryktes glæde over, vi var så meget for os selv med 
intern og ikke ekstern facilitering. Det eksterne oplæg var relevant og godt.  

b. Rammer for udvalgenes arbejde med kommissorium og pejlemærker  

Visionsudvalget mødes d. 2/4 og følger op på visionsdagen og forbereder det videre 
arbejde. Mette sender slides fra oplæggene til alle nu. Visionsudvalget sender øvrigt 
materiale fra dagen efter visionsudvalgsmødet.  



 

 

c. Nedsættelse af Budget- og koordinationsudvalg af talspersoner fra hvert udvalg 
præsenteres. 

Nedsættes i april 

d. Organisationsdiagram og dokumenthierarki 

Udsendes sammen med referatet. Alle kommentarer er velkomne. 

Nicolaj ønsker at udtræde af visionsudvalget. Umiddelbart ingen ny, der ønsker at 
indtræde 

 Punkt 3 er taget til efterretning 

4. Godkendelse af afleveret årsregnskab for 2023 (beslutning) 

Det afleverede regnskab 2023 er udsendt som bilag fra kassereren d. 15. marts 2024 kl. 
11:46. Samtidig blev udsendt bilag med budgetformål 2023 samt kontospecificerede 
formål 2023. Der blev desuden samtidig udsendt bilag for afsluttet byggeregnskab for 
ombygning af Nøddehaven 15B samt tilbygning nyt køkken Johannes Døbers Kirke. 

Kassereren fremlægger regnskabet og læser ”Menighedsrådets forklaringer til regnskabet” 
op. Underskud på 13.700 kr. Se regnskabet for øvrige oplysninger.  

Byggeregnskaber: Udgifter til køkkenet i Johannes Døbers Kirke, til midlertidig præstebolig 
under renovering af Nøddehaven og renoveringen af Nøddehaven præsenteres.  

D. 16/4 2024 afholdes arrangement om ”Den gode budgetproces” i regi af Landsforeningen 
af Menighedsråd. Dette karambolerer med et planlagt menighedsrådsmøde. Anne Grete, 
Victor, Liz og Mette Gry deltager i budgetkurset. Menighedsrådsmødet besluttes ændret til 
d. 23. april. 

Budgetformål præsenteres. 

Præsentationen er taget til efterretning 

Det afleverede regnskab 2023 med den unikke kode:  

er godkendt. Det godkendte regnskab er identisk med det afleverede. 

5. Højskolesangbøger til Valby Værested (beslutning) 

Kassereren stiller forslag om, at vi donerer 12 nye højskolesangbøger med stor skrift til 
Valby Værested, da vi ikke i 2023 bidrog med penge til lederlønnen i Værestedet. 

Pris hos William Dam kr. 338,00 pr. stk. samlet pris kr. 4.056. 

Udgiften er godkendt 

6. ”Kom ind i kirken”-dag (orientering og beslutning) 

a. Økonomiske midler til afholdelse af dagen 

Der bedes om op til 15.000 kr. til dagen 

Udgift godkendt 



 

 

Der bedes om yderligere op til 15.000 kr. til PR-materiale 

Udgift godkendt (fra udviklingspuljen) 

Dagen bliver en form for torvedag. Solsikkekoret synger til gudstjenesten. Lari kommer og 
laver ghanesisk mad. Der kommer ”Den store bagelyst”, tombola, skattejagt, ønskebrønd, 
iGenbrugsen, menighedsrådshjørne, ”håbs-væg”, budgethjørne mm. Menighedsplejen 
bliver spurgt på bestyrelsesmøde i morgen, om de også ønsker at deltage.  

Opfordring om at så mange som overhovedet muligt deltager denne dag. 

Opfordring om, at dem, der har en form for plankeværk, beder om en plakat og hænger 
denne op. Freinetskolen nævnes også, om de kan have plakat hængende ud til fortovet. Ved 
PR-materiale i Margrethekirken skal der stå, at arrangementet denne gang foregår i 
Johannes Døbers Kirke, så ingen går forgæves.  

Taget til efterretning 

7. Menighedsrådsvalget (drøftelse og beslutning) 

a. PR-mulighed meget nødvendig fx større ChurchDesk-pakke (beslutning) 

Med den større pakke kan vi have flere kontakter og oprette nyhedsbreve, så vi 
rammer folk direkte i indbakken, nu hvor vi ikke har annonce i ValbyLiv mere. Pris 
23.634,50 kr./år 

 Udgift godkendt 

b. Synlighed ved årets konfirmationer i begge kirker (forslag fra Frivilligudvalget) 

Sanghæftet til konfirmationen foreslås at deles ud af frivillige med en batch, hvoraf 
det fremgår, at de er frivillige i Valby Søndre Sogn – og det foreslås, at materiale 
vedr. menighedsrådet og valget vedlægges. 

Forslaget møder opbakning fra menighedsrådet 

c. Nyt vedr. materiale og strategi? (orientering) 

Formanden fortæller, hun har set valg-materiale hænge i andre kirker 

Valgbestyrelsen orienterer, at de vil bestille materiale og printe materiale, der er 
tilgængeligt til download, så vi har det inden arrangementet d. 14. april 

8. Nedsættelse af udsmykningsudvalg (beslutning) 

Der er midler til bl.a. at se på kirkerummet i Johannes Døbers Kirke, hvorfor FU foreslår 
nedsættelse af et udsmykningsudvalg med kommentaren, at det er oplagt at involvere 
kirketjenerne i et udsmykningsudvalg. 

Drøftelse: 
I kirkerummet er fx løberen slidt, og man kunne desuden se på kirkebænkene, om der kan 
skabes en mere fleksibel indretning og meget mere. Der opfordres til, at der ses på 
kirkerummet som helhed, og at der laves et forslag, som præsenteres for menighedsrådet, 
som har beslutningskompetencen.  

Selskabet for kirkelig kunst foreslås kontaktet.  



 

 

Til udsmykningsudvalget melder sig: Lis, Karin, Susanne (foreslås og spørges), Henrik 
(foreslås og spørges ift. rammer med betydning for musikudfoldelse), Jytte og Vibeke. Lis 
indkalder. 

9. Kontaktpersonen og administrationschefens punkt (orientering og beslutning) 

a. Orientering om den aktuelle personalesituation 

Der ansættes en kirketjener pr. 1/5 2024 i 12 t/uge for de frigjorte kirketjenertimer ved 
kollegers ændrede ansættelsestid. Der er lønforhandling i gang. 

Der er lavet stillingsopslag på ny kordegn. Ansættelsesudvalg er Karin, Martin, Liz og 
Mette 

Vores deltidskordegn, Pauline, har sagt op og har sidste arbejdsdag i morgen. Stillingen 
passes en periode af vores to kolleger, der har fået personregistreringskurset, indtil den 
nye 30-37 t/uge kordegn er ansat og vi kan vurdere det samlede behov for 
kordegneressourcer 

Taget til efterretning 

b. Nedsættelse af ansættelsesudvalg (beslutning) 

FU foreslår, at administrationschefen foreslår sammensætningen af 
ansættelsesudvalg ifm. stillingsopslag 

Godkendt 

c. Alarmen i Margrethekirken (orientering) 

Alarmen går fortsat i gang uden årsag efter firmaet var ude for at reparere på 
systemet i forrige uge, fordi alarmen var gået i gang uden årsag. Personalet føler 
ingen tryghed ved alarmen men tværtimod utryghed og besvær 

Taget til efterretning, og det understreges, at FU har planer om at behandle punktet 
mere indgående jfr. FU-referat fra d. 5/3 2024 

10. Præsternes punkt (drøftelse og beslutning) 

a. Forslag til beslutning vedr. ny procedure for kirkekaffe (beslutning) 

Præsterne indstiller til, at kirkekaffen i MK rykkes ud i våbenhuset i stedet for – som 
nuværende praksis – i sideskibet. 

Efter to forsøg med at rykke kirkekaffen ud i våbenhuset ønsker præsterne at 
fortsætte denne procedure. 

Begrundelsen herfor er, at det er lettere at få ”ikke-kirkevante” til at blive til en kop 
kaffe, hvis de ikke skal tage et meget aktivt valg og gå ind i sideskibet, hvor de skal 
sætte sig ved et bord med folk, de måske ikke kender, fremfor blot at kunne tage 
en stående kop på vej ud ad døren. 

Samtidig er det lettere at komme rundt og få snakket med flere, når man ikke ”er 
bundet” til en stol, men kan bevæge sig friere. 



 

 

Der er folk i menigheden, som har brug for at sidde ved et bord. Dette kan 
imødekommes ved at sætte et bord ud i våbenhuset, sådan som vi har gjort det de 
gange, vi har prøvet det af. 

En ulempe kan være, at det om vinteren kan blive køligt, når døren går, men dette 
kan tages op, hvis det bliver et problem. En anden ulempe er, at akustikken i 
våbenhuset ikke er lige så god som i sideskibet. 

Dog mener præsterne, fordelene opvejer ulemperne og indstiller til, at 
menighedsrådet godkender forslaget. 

Drøftelse: 

Som kaffevært fungerer det også godt og giver bedre mulighed for at bevæge sig 
rundt 

 Godkendt 

11. Udvalgenes punkt (drøftelse og beslutning) 

a. Referater 

i. OBS. Beslutningspunkter i Aktivitetsudvalgets referat, se bilag 

Anne Grete, Nicolaj, Victor, Lis, Anette og præster melder sig til at være i 
sommerudvalget. Der efterspørges budget. 

Det besluttes at øremærke en budgetramme på sommerarrangementer på 
20.000 kr.  

Aktivitetsudvalget foreslår at lave en større kirkefrokost i Margrethekirken d. 
30/6 i forbindelse med opstart af sommerarrangementerne og beder om 5.000 
kr. til dette.  

Udgift godkendt 

Filmklubben kommer til at mangle en vært, når Bente går på pension. Vibeke 
melder sig som vært. Og Bodil vil gerne stå for kaffen. 

Menighedsrådets efterårstur fra Johannes Døbers Kirke foreslås at ligge i 
september. Deadline for tilbagemelding fra præsterne er medio april. 

ii. OBS. Ønske om refleksion fra menighedsrådet i Frivilligudvalgets referat, se 
bilag 

Idéer efterlyses 

b. Er der spørgsmål eller kommentarer til andre udvalgsreferater?  

Nej 

c. Bygningsudvalgsmøde dd. 

Udvalget har ikke fået tilbagemelding på spørgsmål om lovkrav om kontor til præst uden 

præstebolig. 

Udvalget har ikke fået tilbagemelding på undersøgelse af, om der er plads hos Børns Vilkår 



 

 

LS fik til opgave at undersøge mulighederne for opstilling af pavilloner på MK’s grund.  

Resultat: Arkitekt Henrik Svalebæk, som har stået for arbejdet med at skaffe pavilloner til 

Hyltebjerg, siger, det er en mulighed at få pavillon og antyder, at vi kan undersøge, om det 

er muligt at bygge på grunden. 

På efterfølgende PU møde, bliver vi spurgt ind til de manglende kontorer i VSS. Der er 

meget stor velvilje til at bevilge penge til, hvad vi har brug for – foreløbig ombygning af 

mødelokalerne i JD. Provsten antyder, om vi har undersøgt muligheden for at bygge ved 

MK.  

Bygningsudvalget aftaler at spørge Gitte Hoff, om hun, umiddelbart kan se, om det kan 

lade sig gøre at bygge på plænen bag MK. Hvis GH vurderer at det er værd at undersøge, 

skal mr give godkendelse til at GH laver en løs skitse.  

Bygningsudvalget foreslår at få GH til at se på budgettet omkring kontoret i JD. Efter, hvad 

provsten sagde på PU, skal der være kontor i kirken - og provstiudvalget er velvillige til at 

støtte økonomisk – også, hvis prisen ikke kan sænkes. 

12. Kirkeværgens punkt (orientering), bilag  

Bilag udsendt med dagsorden taget til efterretning 

Nyt bilag med ønsker fra bygningsudvalget udsendes som bilag til referatet 

13. Formandens punkt (orientering og beslutning) 

a. Ansøgning for øget budgetramme (orientering) 
Ansøgning med udspecificering af behov er fremsendt til provstiudvalget, som er 

lydhør 

b. Alterkors til Margrethekirken 
Se FU-referat. Medlemmer til fondssøgningsgruppe efterspørges. Lis og Anne Grete 
melder sig sammen med korsudvalget, som er Vibeke og Kirsten Johanna.  
 

14. Eventuelt 

100 salmer – vi kan løbe tør, når vi anvender 100 salmer. Vi har ca. 60 eksemplarer i hver 
kirke. Det er vigtigt, når der købes nye, at de præges med ’Valby Søndre Sogn’ og ikke 
kirkens navn, så de kan gå frem og tilbage.  

Kassereren har flottet os med påskeæg som tak for menighedsrådsindsatsen. Der er 
ligeledes til personalet. Tak! 

15. Næste møde d. 23. april kl. 19 i Margrethekirken 

16. Lukket punkt 

 

 


